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#94 POSTO HOSPITALIZIRANIH NIJE CIJEPLJENO#

- Nakon jako dobrih devet tjedana, u posljednja tri tjedna smo imali stagnaciju novih slučajeva,

sada imamo prvi put jedan osjetniji porast. Trebamo biti oprezni. Uočljivo je da najveći broj

zaraženih dolazi iz četiri dalmatinske županije i turističkih destinacija i zbog toga će Stožer u

tom dijelu Hrvatske uvesti dodatne epidemiološke mjere kako bi se limitiralo širenje zaraze.

Moramo gledati cjelinu odgovornosti. Postoji odgovornost lokalnih i županijskih stožera. Mislim

da će ova odluka Stožera smanjiti nedorečenosti kod odluka lokalnih i županijski stožera koje su

nekad kontradiktorne, rekao je uvodno premijer Andrej Plenković na početku današnje sjednice

Vlade.

Najavu strožih mjera pozdravljaju u Istri

- Mjere nisu restriktivne, mjere pooštravaju odgovornost. Sve će se moći održati, sve će se moći

napraviti od pojedinih eventa i događaja, ali moraju biti strogo kontrolirani i mora se nadzirati

kako će to biti. To ne mogu kontrolirati volonteri, to moraju kontrolirati ljudi koji imaju ovlast da

ako neko krši mjere, da zatvore objekt, nažalost. Ja se nadam da neće doći do toga, smatra

Dino Kozlevac.

- I ima sada puno toga, beach barova, ovih druženja, onih druženja i to ne treba samo staviti

pod kontrolu, ne zabraniti, ali fešte općeg tipa, nije vrijeme sad. Ne možemo feštati po naselju

od jutra do mraka jer se to ne može kontrolirati, rekao je Dino Kozlevac za N1.

Premijer Andrej Plenković rekao je u četvrtak da je, nakon razdoblja smanjivanja i stagnacije, u

zadnjih tjedan dana vidljiv osjetni porast novih slučajeva zaraze koronavirusom, pozvao je na

oprez i dodao da se na Jadranu uvode dodatne restrikcije.

Posebno je uočljivo da su najveći brojevi slučajeva u četiri dalmatinske županije koje su sve

turističke destinacije i zbog toga će Stožer u tom djelu Hrvatske uvesti dodatne epidemiološke

mjere kako bi se limitirala mogućnost širenja zaraze, kako bismo tako kontrolirali događaje s

većim brojem ljudi, dakle veća okupljanja, izbjegli rizike, smanjili dinamiku zaraze i omogućili

održavanje turističke sezone, najavio je Plenković na sjednici Vlade.

Dodao je kako Vlada vodi računa i o zdravstvenom aspektu, ali i turističkom, ekonomskom,

financijskom, društvenom jer mora gledati cjelinu odgovornosti.

Vrlo je važna uloga lokalnih i županijskih stožera, poručio je.

"Vidimo da nekad ima situacija gdje postoje kontradiktorni stavovi tako da mislim da će ove

odluke Stožera smanjiti marginu nesporazuma ili nekakvih nedorečenosti pri odobravanju

pojedinih događanja", rekao je Plenković.

Vezano za cijepljenje, naveo je kako je Hrvatska s jučerašnjim danom prošla broj od 1,6 milijuna

ljudi cijepljenih prvom dozom.

"To je jako dobro, bližimo se ukupnom broju od 48 posto cijepljenih odraslih osoba. I dalje

pozivam sve one, osobito one koje dvoje ili imaju neke strahove, da se informiraju, da ipak

poklone povjerenje struci, medicini, svima onima koji žele zaštititi što veći broj građana i da
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donesu odluku da se i oni cijepe", rekao je premijer.

94 posto hospitaliziranih nije cijepljeno

Naveo je kako cjepiva "ima u izobilju" te podsjetio na prošlotjednu odluku da omoguće svim

hrvatskim državljanima koji nemaju obavezno zdravstveno osiguranje i onima koji su Hrvati iz

bilo kojeg dijela svijeta, ali i svim drugim stranim državljanima cijepljenje pa tako, primjerice, oni

koji iz Mostara dolaze na ljetovanje u Makarsku mogu se tamo besplatno cijepiti.

"Htio bih da i tako damo doprinos zaštiti od covida koji ide van naših granica jer ovo je globalna

utakmica, a mi sa svojim djelovanjem želimo dati taj doprinos i zato, osobito naše prijatelje,

pozivam da iskoriste ovu mogućnost koju smo dali na raspolaganje", rekao je Plenković.

Također je istaknuo podatak da 94 posto hospitaliziranih nije bilo u potpunosti cijepljeno protiv

covida-19.

"Danas, svatko tko odabire da se ne cijepi doslovno stavlja sebe u rizik, a taj rizik na kraju može

završiti fatalno. Razumijem da smo svi skupa malo umorni od virusa, pandemije, mjera i

drukčijeg načina života, ali bitno je da sada jednom dozom samodiscipline, paženja i

uvažavanja glavnog mjerila, a to je fizička distanca, prođemo kroz ljeto sa što većim dolaskom

turista i sa što manjom zarazom", poručio je Plenković.

Dodao je da to očekuje cijeli turističko-ugostiteljski sektor kako ne bi bilo skraćivanja sezone te

još jednom apelirao na građane da se cijepe sad i da ne čekaju jesen.

Plenković je u uvodnom govoruu podsjetio i na podršku Vlade koju su dali projektu "DONES" u

koji je uključen Institut Ruđer Bošković, a koji se realizira na razini EU. Riječ je o projektu za

razvoj fuzijske energije u čijoj je realizaciji Hrvatska, uz Španjolsku, glavni partner. "To nam daje

prostor da sudjelujemo u projektu budućnosti", naveo je.

Talijanskoj Uniji čestitao je na 30. godišnjici osnutka, a komentirao je i izvješće o vladavini prava

Europske komisije. Plenković je rekao kako smatraju da je izvješće odmjereno i da u velikoj

mjeri daje vrlo korektan prikaz stanja u području vladavine prava i prepoznaju se određeni

nedostaci, ali i napredak u nizu područja.

 "Vlada će temeljito proučiti ovo izvješće i služit će nam kao svojevrsni korektiv u mjerama koje

poduzima", poručio je.

Premijer je također podsjetio kako će preksutra biti točno godinu dana od njihove prve sjednice

Vlade u drugom mandatu.

Brojke rastu, uvodi se novi set mjera 

Ministar zdravstva Vili Beroš kazao je u u četvrtak na sjednici Vlade da brojke oboljelih od

covida nažalost rastu i da je epidemiološka situacija u pojedinim županijama upozoravajuća, a

ministar unutarnjih poslova Davor Božinović zbog toga najavio uvođenje novog seta mjera.
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U dvotjednom razdoblju, od 5. do 18. srpnja, najviše novooboljenih zabilježile u Zadarska,

Splitsko-dalmatinska i Primorsko-goranska županija, te Grad Zagreb, kazao je Beroš.

„Brojke i dalje nažalost rastu, porast pozitivnih slučajeva u zadnjih sedam dana iznosi 46,1

posto, situacija je u pojedinim županijama upozoravajuća stoga zahtjeva dodatno pojačano

praćenje i oprez”, rekao je Beroš upozorivši na lako širenje nove varijante virusa i više manjih

žarišta.

Kazao je da je u bolnicama općenito situacija povoljna s izuzetkom pojedinih bolnica u Dalmaciji

gdje se bilježi blagi porast hospitaliziranih. Na liječenju je trenutno 122 osobe od kojih je 13 na

respiratoru, rekao je i ponovio podatak da 94 posto hospitaliziranih nije bilo cijepljeno.

Za cijepljenje utrošeno je 2,9 milijuna doza, a radi povećanja dostupnosti ministar najavljuje

uključivanje ljekarni u proces cijepljenja koje će također izdavati i  covid potvrde.

Na 514. dan od pojave koronavirusa u Hrvatskoj je zabilježeno 179 novih slučajeva zaraze, udio

zaraženih u novotestiranima u zadnja 24 sata je 4,56 posto, a kumulativna 14-dneven stopa za

RH je 35, 9 na 100 tisuća stanovnika, naveo je ministar zdravstva.

„Stabilnost epidemiološke situacije stoji na četiri stupa obrane, cijepljenju, primjerenim

epidemiološkim mjerama, edukaciji i osobnoj odgovornosti”, zaključio je Beroš i pozvao sve da

se cijepe, posebice starije.

Ministar unutarnjih poslova Davor Božinović naglasio je da se ne smiju podcijeniti trendovi rasta

brojki i najavio novi set mjera.

Osim pooštravanje mjera za ulaske iz trećih država s viskom stopom incidencije kao što

su Velika Britanija i Ruska Federacija od ponedjeljka će se naglasak staviti i na kontrolu

provedbe epidemioloških mjera obzirom na veliki broj ljetnih događanja i okupljanja u

priobalju, kazao je .

„Njihov nadzor je mogući jedino potpunim angažmanom stožera i ostalih službi na razini općina

, gradova i županija, te ako procjene da su događanja epidemiološki teško kontrolabilna mogu

ne izdati suglasnost za njihovo održavanje”, rekao je Božinović. (Hina/iPress)
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